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Voiculescu: Ideea ca numarul de teste ar fi un secret de stat - complet anapoda

Ministrul Sanatatii, Vlad Voiculescu, a afirmat ca nu este nevoie de avizele serviciilor de informatii pentru

publicarea numarului de teste COVID-19 efectuate pe fiecare judet.

 

"Numarul de teste trebuia sa fie publicat cu mult timp înainte, cred ca este un lucru pe care îl asteptam cu totii. (...)

Nu a trimis premierul corpul de control. Exista o solicitare a unor autoritati, probabil, sau unor institutii care

trebuie verificate. Ce vreau sa va spun este ca datele trebuie sa fie publice. Ideea ca numarul de teste într-un judet

al României ar fi un secret de stat sau ceva de genul acesta este complet anapoda si asta nu cred ca este un secret

pentru fiecare dintre dumneavoastra. (...) Datele sunt publice. S-ar putea sa nu fie perfecte, dar asta este toata ideea

din spatele transparentei. S-ar putea ca anumite date sa fie corectate si pentru asta sa fie nevoie de un efort inclusiv

al publicului ca sa observe anumite inadvertente, dar daca ascundem date, ascunderea de date sau pretinderea ca

anumite date ar fi secrete este un lucru profund nociv pentru democratia unei tari, profund nociv pentru orice

institutie a tarii acesteia", a declarat Voiculescu, luni, la Parlament.

 

El a subliniat ca toate datele care tin de cheltuirea banului public ar trebui sa fie transparente si publice.

 

"Daca exista un motiv ca anumite date sa nu fie facute publice, atunci acea autoritate care considera acest lucru

poate sa se exprime public. Nu exista date secrete. Tot ceea ce înseamna munca administratiei publice, respectiv

ban public cheltuit, ar trebui sa fie date publice, transparente", a spus ministrul Sanatatii.

 

Voiculescu a facut referiri si la precizarea Ministerului Sanatatii dupa publicarea numarului de teste COVID-19 pe

fiecare judet.

 

"Precizarea spune foarte clar ca lucrurile sunt în regula. Orice asumptie ca lucrurile nu ar fi în regula este nelalocul

ei. Nu exista niciun motiv pentru care numarul de teste dintr-un judet sa fie un lucru secret sau numarul de

vaccinari", a explicat Voiculescu.

 

El a aratat ca a vorbit cu premierul Florin Cîtu si a precizat ca nu este nevoie de avizele serviciilor de informatii

pentru publicarea numarului de teste pentru fiecare judet.

 

Prim-ministrul Florin Cîtu a declarat ca, în urma unei discutii avute luni cu seful Corpului de control al

Guvernului, institutia se va autosesiza cu privire la respectarea legislatiei privind publicarea datelor legate de

numarul de teste COVID efectuate pe fiecare judet.

 

"Am avut o discutie cu seful Corpului de control în aceasta dimineata. Se autosesizeaza sa vada daca au fost

respectate toata legislatia, avizele daca au fost luate si vom vedea", a declarat Florin Cîtu, luni, la Parlament,

întrebat despre un comunicat al Ministerului Sanatatii referitor la "remedierea" unor chestiuni legate de publicarea

datelor privind efectuarea de teste COVID la nivelul fiecarui judet.

 

Întrebat, la ce avize se refera, premierul a explicat: "Este vorba despre publicarea unor informatii care tin de mai

multe institutii si atunci, natural, trebuia sa existe avizul si acelor institutii".

 

Ministerul Sanatatii a facut saptamâna trecuta, vineri, precizari cu privire la procesul de transparentizare a datelor

publicate pe pagina data.gov.ro.

 

"Datele cu privire la teste nu au fost extrase integral din aplicatia Corona Forms. Acest proces de transparentizare a

datelor pe pagina data.gov.ro este automat si, deoarece a fost lansat ieri (joi, 4 martie - n.r.), exista înca provocari

tehnice care sunt în curs de solutionare. Serviciul de Telecomunicatii Speciale (STS) lucreaza în acest moment la
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modificarea modalitatii de exportare a datelor, care vor fi actualizate în cursul zilei de astazi (vineri, 5 martie - n.r.)

".
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